
                         Zpráva o činnosti Dozorčí komise Rady Českého rozhlasu  

                                                          za 2. čtvrtletí 2024 

 

Zprávu sestavil a předkládá Ing. Miroslav Dittrich, předseda Dozorčí komise Rady ČRo v souladu 

se zákonem č. 484/1991 Sb. O Českém rozhlasu v platném znění a s čl. II. odst. 3 Jednacího 

řádu dozorčí komise Rady ČRo.   

Dozorčí komise (dále jen Komise) Rady ČRo (dále jen Rady) se v 2. čtvrtletí roku 2024 v souladu 

se svým jednacím řádem a s potřebami Rady sešla na třech řádných zasedáních a na jednom 

zasedání mimořádném.   

 

Dne 12. 4. 2024 - Mimořádné zasedání (Zápis z mimořádného zasedání)   

Komise projednala jediný bod, pro Český rozhlas však velice důležitý. Jde o smluvní vztah se 

společností Property Two, s.r.o. Věcně se jedná o podmínky umístění podzemních pilot a kotev 

v souvislosti s výstavbou nových bytových a dalších objektů v těsném (severozápadním) 

sousedství budovy ČRo na Vinohradské třídě. Komise se s vedením ČRo a zástupci společnosti 

Property Two, s.r.o. dohodla na úpravách platebních podmínek. Po zapracování změny do 

Dohody o podmínkách umístění podzemních pilot a kotev Komise vydala kladné stanovisko 

k uzavření Dohody o podmínkách umístění podzemních pilot a kotev a doporučila ji Radě ČRo 

ke schválení.    

 

Dne 18. 4. 2024 (Zápis č. 4/2024) 

Komise se věnovala kampani ČRo Vltava a zhlédla nové videospoty. Ředitel Marketingu a 

digitálních služeb J. Malina konstatoval, že spoty se podařilo emočně zabarvit. Přičemž se 

nejedná jen o programovou upoutávku, ale cílem je propagace i v komerčních televizích. Dále 

se Komise zabývala vyhodnocením kampaně stanice Radiožurnál Sport a diskutovala s J. 

Malinou o zatím nesplněných cílech v poslechovosti této stanice. Bylo konstatováno, že 

v tomto roce plném významných sportovních událostí (MS v hokeji, ME ve fotbale, OH) je 

oprávněný předpoklad nárůstu poslechovosti.  

Dalším bodem byly informace o hospodaření ČRo za leden a únor 2024. Ředitel Ekonomiky M. 

Vojslavský informoval členy Komise o kladném vývoji pohledávek ČRo u Sberbank, dále o 

výhodných termínovaných vkladech volných prostředků ČRo. V kauze DPH byly uzavřeny roky 

2007 a 2008, platba je očekávána v nejbližší době. 

V části jednání věnované legislativě byly členové Komise seznámeni s přehledem soudních 

sporů. Zástupkyně právního oddělení ČRo l. Mazurová okomentovala spor s Úřadem pro 

zastupování státu ve věcech majetkových o předkupní práva na nemovitosti. V této záležitosti 

byla podána stížnost k Ústavnímu soudu.   

 



Dne 22. 5. 2024 (Zápis č. 5/2024) 

Na květnovém zasedání se členové Komise seznámili s výsledky posledního Radioprojektu, 

který zobrazoval situaci na rozhlasovém trhu ve 4. čtvrtletí roku 2023 a 1. čtvrtletí roku 2024.  

Ředitel Marketingu a digitálních služeb J. Malina konstatoval, že celkový podíl na trhu (tzv. 

share) celého Českého rozhlasu se zvýšil o 2 % na 26,8 %. Dalším tématem byla vizuální kampaň 

Českého rozhlasu Plus. Členové komise se dotazovali na souvislosti této kampaně s vizuálem 

ČRo Radiožurnál. J. Malina vysvětlil, že už původní záměr byl, aby se odlišovaly. Proto byla 

mimo jiné zvolena tzv. kolážová grafika. Komise chtěla také vysvětlení, proč jsou náklady na 

outsourcing grafických služeb stále vysoké, když bylo na začátku roku oznámeno, že ČRo bude 

mít nového grafika. J. Malina vysvětlil, že nový grafik nastoupil, ale pouze jako zástup za 

rodičovskou dovolenou.    

Komise dále vyslechla rozbor hospodaření za období leden až březen 2024.  Ředitel Ekonomiky 

M. Vojslavský mimo jiné konstatoval, že se díky úspěšné kampani „Když platíš ČT, platíš i ČRo“ 

podařilo vygenerovat na deset tisíc nových poplatníků. Dále na dotaz Komise M. Vojslavský 

vysvětlil navýšení výdajů za energie. M. Vojslavský dále konstatoval, že byl dokončen audit 

hospodaření jak Českého rozhlasu, tak společnosti Radioservis a nadačního fondu a to bez 

výhrad.  

 

Dne 17. 6. 2024 (Zápis č. 6/2024) 

Nejdůležitějším bodem červnového jednání Komise bylo posouzení Výroční zprávy o 

hospodaření ČRo za rok 2023. Ředitel Ekonomiky M. Vojslavský seznámil členy Komise 

podrobně s jednotlivými kapitolami. Zdůraznil, že struktura zprávy je stejná jako v minulých 

dvanácti letech, což umožňuje velmi dobře srovnávat jakékoliv údaje. Zodpověděl celou řadu 

dotazů. Součástí Zprávy je Audit účetní uzávěrky, který provedla společnost Nexia AP. Podle 

výroku auditora podává účetní uzávěrka věrný a poctivý obraz aktiv a pasiv ČRo k 31. 12. 2023 

a nákladů a výnosů a výsledku v souladu s českými účetními předpisy a je tedy bez výhrad. 

Komise doporučila Radě Zprávu schválit.  

Dalším bodem byl rozbor hospodaření za období leden až duben 2024.  M. Vojslavský 

konstatoval, že na straně nákladů je přesné plnění (99,8%), přičemž čerstvé výsledky za květen 

kopírují předchozí období. Výborné je plnění komerčních výnosů (111%) a to vlivem 

významných sportovních událostí. Vyšší výnosy zaznamenal také SOČR díky mimořádným 

koncertům.  

V marketingové části jednání se členové Dozorčí komise zaměřili na kampaň před LOH v Paříži. 

Ředitel Marketingu a digitálních služeb J. Malina předpokládá nárůst on-line sledovanosti 

podobně jako v průběhu MS v hokeji. Dalším bodem byla kampaň související s rebrandingem 

ČRo Region Středočeský kraj na nový název ČRo Střední Čechy.  

 

 Ing. Miroslav Dittrich 

předseda Dozorčí komise Rady Českého rozhlasu 


